

INVITATION



Are Lies Protected?

**A Dialogue on differing free speech standards
between the US and Europe in light of
developments around disinformation online**

Thursday, 27th February 2025, 11.00 - ~12.30

Dialogue hosted by the **Department of Law, University of Luxembourg**
and the **Institute of European Media Law (EMR)**

Free Speech as protected by the US Constitution in the First Amendment is interpreted very broadly and has received extensive protection in the jurisprudence of the US Supreme Court. Balancing free speech, as protected in a similar extensive way, for example, by the European Convention on Human Rights in its Article 10, with other rights and interests leads to a more cautious approach in the states in Europe. Therefore, maybe not surprising, attempts at regulating online platforms also in view of the speech communicated via them, have been more fruitful in the European Union than in the US.

This bi-lingual (German/English) Dialogue between a former German Constitutional Court Judge and a renowned First Amendment Scholar from the US shall shed light on why these differences persist and what we can learn about a current or future regulation - or non-regulation - of online platforms. The discussion will be guided especially by the question whether "lies" deserve protection or whether harms and risks necessitate restrictions in the online context. The Dialogue will start with a presentation from both perspectives and will then continue with a conversation between the moderators and speakers. There will also be room for discussion with the audience, both online and in person.

Europäische und deutsche Perspektive

Dr. h.c. Peter Müller,

Richter am Bundesverfassungsgericht a.D., Ministerpräsident des Saarlandes a.D.

U.S. Perspective

Professor Russell L. Weaver, Professor of Law and Distinguished University Scholar,
Louis D. Brandeis School of Law, University of Louisville, Kentucky (USA)

Moderation

Prof. Dr. Stephan Ory, Director of the Institute of European Media Law (EMR) and
Prof. Dr. Mark D. Cole, Professor for Media and Telecommunication Law, Univ. of Luxembourg

The conference is free but registration is necessary at

<https://www.eventbrite.fr/e/are-lies-protected-sind-lugen-geschutzt-tickets-1235549053479?aff=oddtcreator>

Online participants will receive the link in advance of the event, on-site it will take place in the
Weicker building, 4 Rue Alphonse Weicker, Luxembourg, Room A 401.

Institute of European Media Law (EMR)
Franz-Mai-Str. 6, D-66121 Saarbrücken
Mail: emr@emr-sb.de; Web: <https://emr-sb.de/>

Department of Law, University of Luxembourg
4, Rue Alphonse Weicker, L-2721 Luxembourg
Mail: dl.events@uni.lu; Web: www.uni.lu/fdef



Institut für Europäisches Medienrecht
Institute of European Media Law
Institut du droit européen des médias

□ FACULTY OF LAW, ECONOMICS AND FINANCE



EINLADUNG



Institut für Europäisches Medienrecht
Institute of European Media Law
Institut du droit européen des médias



Sind Lügen geschützt?

Ein Dialog über unterschiedliche Standards bei der Meinungsfreiheit zwischen den USA und Europa im Lichte der Entwicklungen zu Online-Desinformation

Donnerstag, 27. Februar 2025, 11.00 - ~12.30

Dialog veranstaltet vom **Department of Law, Universität Luxembourg** und dem **Institut für Europäisches Medienrecht (EMR)**

Die Meinungsfreiheit in der US-amerikanischen Verfassung im Ersten Verfassungszusatz wird breit interpretiert und hat umfassenden Schutz in der Rechtsprechung des US Supreme Court erhalten. In Europa wird die ebenfalls, zum Beispiel in Art. 10 der Europäischen Menschenrechtskonvention, umfassend geschützte Meinungsfreiheit mit anderen Rechten und Interessen abgewogen, was im Ergebnis in den Staaten Europas zu einer zurückhaltenderen Herangehensweise beim Schutzzumfang führt. Daher ist es vielleicht nicht überraschend, dass Ansätze zur Regulierung von Online-Plattformen auch für über diese geäußerte Meinungen in der EU fruchtbarer waren als in den USA.

Dieser bi-linguale (Deutsch/Englisch) Dialog zwischen einem ehemaligen Richter am Bundesverfassungsgericht in Deutschland und einem renommierten First Amendment-Experten aus den USA soll die Gründe erhellen, warum diese Unterschiede (weiter-)bestehen und was wir für aktuelle oder zukünftige Regulierung - oder Nicht-Regulierung - von Online-Plattformen lernen können. Die Diskussion wird sich an der Frage orientieren, ob „Lügen“ Schutz genießen oder ob potentiell schädliche oder gefährliche Inhalte zu Einschränkungen im Online-Kontext führen sollten. Der Dialog beginnt mit Präsentationen aus beiden Perspektiven, es folgt ein Gespräch zwischen Moderatoren und Referenten. Dabei ist Raum für Diskussionen mit dem Publikum, sowohl online als auch in Präsenz.

Europäische und deutsche Perspektive

Dr. h.c. Peter Müller,

Richter am Bundesverfassungsgericht a.D., Ministerpräsident des Saarlandes a.D.

U.S. Perspective

Professor Russell L. Weaver, Professor of Law and Distinguished University Scholar,
Louis D. Brandeis School of Law, University of Louisville, Kentucky (USA)

Moderation

Prof. Dr. Stephan Ory, Direktor des Instituts für Europäisches Medienrecht (EMR) und

Prof. Dr. Mark D. Cole, Professor for Medien- und Telekommunikationsrecht, Univ. Luxemburg

Die Konferenz ist kostenfrei, aber eine Anmeldung ist hier vorzunehmen:

<https://www.eventbrite.fr/e/are-lies-protected-sind-lugen-geschutzt-tickets-1235549053479?aff=oddtcreator>

Online-Teilnehmer werden den Konferenzlink im Vorfeld der Veranstaltung erhalten,
vor Ort findet sie statt im Weicker-Gebäude, 4 Rue Alphonse Weicker, Luxemburg, Raum A 401.

Institut für Europäisches Medienrecht (EMR)
Franz-Mai-Str. 6, D-66121 Saarbrücken
Mail: emr@emr-sb.de; Web: <https://emr-sb.de/>

Department of Law, Universität Luxembourg
4, Rue Alphonse Weicker, L-2721 Luxemburg
Mail: dl.events@uni.lu; Web: www.uni.lu/fdef



Institut für Europäisches Medienrecht
Institute of European Media Law
Institut du droit européen des médias

□ FACULTY OF LAW, ECONOMICS AND FINANCE

